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                       M U N I CI PI UL  R OM A N  
                 Piaţa Roman-Vodă nr. 1             www.primariaroman.ro 

                    Tel. 0233.741.651, 0233.741.119, 0233.740.165, 0233.744.650 

                   Fax. 0233.741.604,        E-mail: primaria@primariaroman.ro 

 
 

Emitent: Secretarul general al municipiului Roman 

    Nr. 89063 din 28.11.2023 

 

  

 

PROCES – VERBAL 
 

Încheiat la şedinţa ordinară a Consiliului Local Roman 

din 28.11.2023; 

 

 

Şedinţa a fost convocată prin Dispoziţia Primarului nr. 1236 din 

22.11.2023. 

Şedinţa se desfăşoară la sediul Municipiului Roman, în sala „Unirii”, 

Piața Roman Vodă, nr. 1, începând cu ora 1500. 

 

La apelul nominal efectuat de către Secretarul general al municipiului 

Roman se constată şi se înregistrează prezenţa a 18 consilieri prezenti la pct.1-3, 

17 consilieri prezenti la pct. 4 și 19 consilieri prezenti la pct. 5-13, dintre care 3 

consilieri prezenti on-line. Lipsesc motivat domnul consilier Ștefan-Ionuț 

Gârbea si domnul Bogdan Roman 

La şedinţă participă şi reprezentanţii mass-mediei locale. 

Dnul secretar general Gheorghe Carnariu il informează pe domnul 

președinte Adrian Alin Tănase cu privire la cvorumul și la majoritatea necesară 

pentru adoptarea fiecărei hotărâri. Astfel, pentru:  

 

- punctul 1 – majoritate simpla; 

- punctul 2 – majoritate simpla 

- punctul 3 – majoritate absolută – 11 voturi 

- punctul 4 – majoritate simpla;  

- punctul 5 – majoritate absolută – 11 voturi;  

- punctul 6 – majoritate absolută – 11 voturi; 

- punctul 7 – majoritate absolută – 11 voturi;  

- punctul 8 – majoritate calificata – 15 voturi;. 

- suplimentar 1 – majoritate absolută – 11 voturi;.  

- suplimentar 2 – majoritate absolută – 11 voturi; 

- suplimentar 3 – majoritate simpla;  

- suplimentar 4 – majoritate absolută – 11 voturi; 
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Dnul secretar general Gheorghe Carnariu reaminteşte membrilor Consiliului 

local prevederile articolului 228 din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul 

Administrativ.  

 

Se supune spre aprobare ordinea de zi cu urmăroarele modificări:  

- se introduce pe ordinea de zi punctul 10 (suplimentar 1) - Proiect de hotărâre 

privind modificarea și completarea Hotărârii Consiliului Local nr. 18 din 

14.02.2008 privind aprobarea Normelor locale în domeniul serviciilor de 

transport public local, modificată și completată - iniţiator Primarul 

municipiului Roman – dnul Leonard  Achiriloaei – C3 și C5; 

- se introduce pe ordinea de zi punctul 11 (suplimentar 2) - Proiect de hotărâre 

privind aprobarea rectificarii bugetului local pe anul 2023 - iniţiator Primarul 

municipiului Roman – dnul Leonard  Achiriloaei – C2 și C5;  

- se introduce pe ordinea de zi punctul 12 (suplimentar 3) - Proiect de hotărâre 

privind aprobarea noii liste de priorităţi pentru anul 2023 în vederea 

repartizării locuinţelor sociale - iniţiator Primarul municipiului Roman – dnul 

Leonard  Achiriloaei – C3 și C5;  

- se introduce pe ordinea de zi punctul 13 (suplimentar 4) - Proiect de hotărâre 

privind modificarea H.C.L. nr. 231/26.11.2020 prin aprobarea noilor indicatori tehnico-

economiciai obiectivului de investitii:”Reabilitare, modernizare si dotare Statie centrala 

de sterilizare-Spitalul Municipal de Urgenta Roman”- iniţiator Leonard Achiriloaei - 

Primarul Municipiului Roman – C2 și C5;  

 

aceasta fiind aprobata in unanimitate de voturi, după cum urmează: 

 

 

1. Proces-verbal încheiat la şedinţa de îndată a Consiliului Local 

Roman din 10.11.2023;  

2. Proces-verbal încheiat la şedinţa de îndată a Consiliului Local 

Roman din 21.11.2023; 

3. Proiect de hotărâre privind atribuirea denumirii Corpul „Sturza - 

Cantacuzino”, pentru clădirea Corpului B al Colegiului Național 

„Roman Vodă”, începând cu anul școlar 2024-2025 – iniţiator 

Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C4 și C5; 

4. Proiect de hotărâre privind valorificarea materialelor lemnoase 

provenite din vegetația forestieră proprietate publică a 

municipiului Roman – iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul 

Municipiului Roman – C3 și C5; 

5. Proiect de hotărâre privind prelungirea unui contract de concesiune 

– iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman- C1 și 

C5; 

6. Proiect de hotărâre privind instituirea dreptului de  uz și servitute în 

favoarea S.C. DELGAZ GRID S.A.  asupra unor terenuri 

proprietate publică a Municipiului Roman – iniţiator Leonard 

Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C1 și C5;  
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7. Proiect de hotărâre privind actualizarea inventarului bunurilor 

imobile aparținând domeniului privat al municipiului Roman și 

trecerea unor imobile în domeniul public – iniţiator Leonard 

Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman –  C1 și C5;  

8. Proiect de hotărâre privind modificarea H.C.L. nr. 93 din 10.07.2008 

privind aprobarea listei spațiilor și a terenurilor aferente din 

proprietatea privată a municipiului Roman ce urmează a fi 

vândute potrivit prevederilor O.U.G. nr. 68/2008 și desemnarea 

reprezentanților consiliului local în comisia de vânzare a spațiilor 

medicale, cu modificările și completările ulterioare – iniţiator 

Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C3 și C5; 

9. Întrebări și interpelări adresate primarului și/sau viceprimarului 

10. Proiect de hotărâre privind modificarea și completarea Hotărârii 

Consiliului Local nr. 18 din 14.02.2008 privind aprobarea 

Normelor locale în domeniul serviciilor de transport public local, 

modificată și completată - iniţiator Primarul municipiului Roman – 

dnul Leonard  Achiriloaei – C3 și C5; 

11. Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificarii bugetului local pe 

anul 2023 - iniţiator Primarul municipiului Roman – dnul Leonard  

Achiriloaei – C2 și C5;  

12. Proiect de hotărâre privind aprobarea noii liste de priorităţi pentru 

anul 2023 în vederea repartizării locuinţelor sociale - iniţiator 

Primarul municipiului Roman – dnul Leonard  Achiriloaei – C3 și C5;  

13. Proiect de hotărâre privind modificarea H.C.L. nr. 231/26.11.2020 prin 

aprobarea noilor indicatori tehnico-economiciai obiectivului de 

investitii:”Reabilitare, modernizare si dotare Statie centrala de sterilizare-

Spitalul Municipal de Urgenta Roman”- iniţiator Leonard Achiriloaei - 

Primarul Municipiului Roman – C2 și C5;  

 

La punctul 1) de pe ordinea de zi – Proces-verbal încheiat la şedinţa 

ordinară a Consiliului Local Roman din 10.11.2023 - aprobat în 

unanimitate de voturi.  

 

La punctul 2) de pe ordinea de zi – Proces-verbal încheiat la şedinţa de 

îndată a Consiliului Local Roman din 21.11.2023 - aprobat în unanimitate 

de voturi.  

 

La punctul 3) de pe ordinea de zi – atribuirea denumirii Corpul 

„Sturza - Cantacuzino”, pentru clădirea Corpului B al Colegiului Național 

„Roman Vodă”, începând cu anul școlar 2024-2025 – avizul comisiei pentru 

cultura, culte, sănătate, învățământ si tineret a fost favorabil  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi. 

La punctul 4) de pe ordinea de zi – valorificarea materialelor lemnoase 

provenite din vegetația forestieră proprietate publică a municipiului 
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Roman – avizul comisiei pentru administratie publica locală, sport si turism a 

fost favorabil  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi(17 voturi ”pentru”, dnul consilier Ovidiu Albert nu a 

putut vota din motive tehnice-lipsa conexiune internet) 

 

La punctul 5) de pe ordinea de zi – prelungirea unui contract de 

concesiune – avizul comisiei pentru urbanism si amenajarea teritoriului a fost 

favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil. 

La acest punct soseste in sala si dnul consilier George-Dragos Barcă 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi. 

 

La punctul 6) de pe ordinea de zi – instituirea dreptului de  uz și 

servitute în favoarea S.C. DELGAZ GRID S.A.  asupra unor terenuri 

proprietate publică a Municipiului Roman – avizul comisiei pentru urbanism 

si administrarea teritoriului a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi. 

 

La punctul 7) de pe ordinea de zi – actualizarea inventarului bunurilor 

imobile aparținând domeniului privat al municipiului Roman și trecerea 

unor imobile în domeniul public – avizul comisiei comisiei urbanism si 

administrarea teritoriului a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi. 

 

La punctul 8) de pe ordinea de zi – modificarea H.C.L. nr. 93 din 

10.07.2008 privind aprobarea listei spațiilor și a terenurilor aferente din 

proprietatea privată a municipiului Roman ce urmează a fi vândute potrivit 

prevederilor O.U.G. nr. 68/2008 și desemnarea reprezentanților consiliului 

local în comisia de vânzare a spațiilor medicale, cu modificările și 

completările ulterioare – avizul comisiei pentru administratie publica locală, 

sport si turism a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Domnul viceprimar Radu Constantin Samson arată ca policlinica are o 

suprafată de 4000 mp din care s-au vândut cam 380 mp. ”Restul este in 

proprietarea Municipiului Roman. Ar fi fost bine ca intreaga clădire să fie in 

proprietatea  Municipiului pentru a se putea dispune de ea, pentru a se putea 

accesa fonduri nerambursabile. Pentru această clădire s-au alocat bani pentru 

reabilitare. Este finantare si de la Consiliul Judetean  care intelege că policlinica 

este de interes public si deservește nu doar populația Municipiului Roman ci și 

locuitorii comunelor invecinate și dacă toata lumea intelege ca policlinica este 
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de interes public ar trebui să nu perseverăm in greșeală și să continuăm cu 

vânzarea spațiilor din policlinica, in speranța ca la un moment dat policlinica să 

fie reorganizată astfel incât să aibă mai multe intrări, spatiile administrative să 

fie mutate toate la etajul 2 si accesul pacientilor să fie la parter si etajul 1. Pentru 

a se putea realiza aceste lucruri, indiferent cine va fi la conducere , este 

important ca Municipiul sa fie proprietar pe o suprafată cât mai mare din acest 

spațiu”. 

Domnul primar Leonard Achiriloaei arată că partea de lucrare de la 

policlinică este făcută din bugetul local si din subventii de la Consiliul Judetean , 

intr-un parteneriat care este incheiat in acest an. ”Este adevărat că unele cabinete 

au fost vândute concesionarilor cu mai mulți ani in urmă cum de altfel unele 

spatii au fost date in folosinta gratuită catre autorităti județene pentru activitate 

medicală de interes local si regional cum ar fi Centrul de transfuzii, Directie de 

sănătate publică si laborator. Cu toate acestea Primaria Municipiului Roman  are 

obligația si trebuie să se organizeze si să aibă grijă de spațiile in proprietate. De 

aceea se face această modernizare după foarte mulți ani. Mai exact din 1969 

această policlinică nu a fost reabilitată.S-a făcut acest proiect de reabilitare a 

policlinicii chiar dacă ne place sau nu ne place, unora sau altora. Pentru această 

investiție este făcut un proiect autorizat de toate autoritătile responsabile, cu 

circuite, cu avize care sunt in conformitate cu legislatia in vigoare pe care 

trebuie să o respectăm .Atâta timp cât unele cabinete au beneficiat de această 

legislație și au devenit proprietari, și cei care au făcut acum această solicitare 

trebuie să beneficieze de același tratament pentru ca așa este corect.Acești 

oameni au făcut investiții importante pentru desfășurarea actului medical. La un 

moment dat unii concesionari au susținut activitatea spitalului  atunci când nu 

deținea o aparatură de inaltă performanță, ceea ce a fost de mare ajutor pentru 

spitalul din Roman. Trebuie sa sustinem medicii pentru ca in policlinica se 

desfașoara un act medical in folosul pacienților si nu activităti comerciale. 

Domnul viceprimar Radu Constantin Samson arată ca administrația ar 

trebui să fie preocupată să dea un var pe holurile din policlinică decât să vândă 

cabinetele. Totodată  face propunerea ca proiectul de hotărâre sa fie votat 

punctual pe cabinete. 

Domnul presedinte Adrian Alin Tanase este de aceeeasi părere ca 

proiectul de hotărâre ar trebui votat pe puncte.  

Se supune la vot propunerea de a se vota pe puncte la acest proiect. 

Propunerea este aprobata in unanimitate de voturi. Este supus votului 

consilierilor fiecare punct in parte: 

Punctul nr. 1 din  proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 17 

voturi”pentru”, o abtinere(dnul Ovidiu Albert) si o neparticipare la vot( dnul 

George Dragos Barcă) 

          Punctul nr. 2 din  proiectul de hotărâre a fost respins cu 14 

voturi”pentru”si 5 abtineri (dnii Radu Constantin Samson, Ovidiu Gheorghe 

Mărtici, Ionut Corbu, Alin Buzdugan si Ovidiu Albert) 

           Punctul nr. 3 din  proiectul de hotărâre a fost respins cu 13 

voturi”pentru” si 5 abtineri (dnii Radu Constantin Samson, Ovidiu Gheorghe 

Mărtici, Ionut Corbu, Alin Buzdugan si Ovidiu Albert), dnul consilier Radu 

Cătălin Curpăn nu a putut vota din motive tehnice-lipsa conexiune internet. 
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           Punctul nr. 4 din  proiectul de hotărâre a fost respins cu 14 

voturi”pentru”, si 5 abtineri (dnii Radu Constantin Samson, Ovidiu Gheorghe 

Mărtici, Ionut Corbu, Alin Buzdugan si Ovidiu Albert) 

 

           La punctul 10) suplimentar 1 de pe ordinea de zi – modificarea și 

completarea Hotărârii Consiliului Local nr. 18 din 14.02.2008 privind 

aprobarea Normelor locale în domeniul serviciilor de transport public local, 

modificată și completată – avizul comisiei pentru administratie publica locală, 

sport si turism a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Domnul primar Leonard Achiriloaei arata ca a venit cu un proiect de 

hotărâre așa cum s-a discutat anterior in Consiliul Local dar si in spatiul public, 

pentru a rezolva problema noilor locuitori din strada Islazului dar si pentru a 

conexa Cartierul Nicolae Balcescu, str. Salciei, acolo unde au fost modernizate 

strazile, cu zona centrala a Municipiului Roman. Prin acest nou traseu s-a dat 

posibilitatea locuitorilor din zona sa ajunga in zona Hotelului  Roman, unde se 

afla nodul de legatura pentru toate traseele. Mai este de lucru la partea 

operatională efectiva a acestui traseu, urmând procedura de achiziție publica 

pentru acest traseu iar după finalizarea acestei proceduri traseul va deveni 

funcțional. 

Domnul viceprimar Radu Constantin Samson menționeaza că dacă tot se 

vorbește despre strada Islazului ar trebui pregătite si trotuare pentru acea zonă 

pentru că zecile de copii care locuiesc pe strada Islazului trebuie sa meargă până 

la autobuz sau până la școală pe marginea drumului. 

Domnul primar Leonard Achiriloaei arată că in acest moment copiii sunt 

preluați din curtea interioară tocmai pentru  a nu fi nevoiți să circule pe 

marginea drumului. Zona respectivă nu este o zonă cu circulație foarte densă. 

Acum se lucrează la infrastructura in zona respectivă, instalatii de apă si de 

canal. In zona respectivă vor incepe lucrărire de investiții pentru baza sportivă 

de tip 1 si sigur va fi nevoie de toate aceste utilităti. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 19 

voturi ”pentru” . 

 

La punctul 11) suplimentar 2 de pe ordinea de zi aprobarea rectificarii 

bugetului local pe anul 2023  - avizul comisiei pentru buget-finanțe a fost 

favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Dnul consilier Alin Buzdugan adresează o intrebare cu privire la anexa 4 a 

acestui proiect, cu privire la bugetul Spitalului Municipal Roman unde este 

prevazută suma de 410 mii lei sporuri.Doreste lămuriri in legatura cu această 

suma. 

 Domnul director economic Dorin Alexandru raspunde ca suma respectiva 

s-a luat din sporuri si s-a trecut la salarii. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi. 
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La punctul 12) suplimentar 3  de pe ordinea de zi - aprobarea noii liste 

de priorităţi pentru anul 2023 în vederea repartizării locuinţelor sociale – 

avizul comisiei administratie publica locală, sport si turism a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi. 

 

La punctul 13) suplimentar 4   de pe ordinea de zi - modificarea H.C.L. 

nr. 231/26.11.2020 prin aprobarea noilor indicatori tehnico-economiciai 

obiectivului de investitii:”Reabilitare, modernizare si dotare Statie centrala 

de sterilizare-Spitalul Municipal de Urgenta Roman”– avizul comisiei buget 

– finanțe a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi. 

            

 La punctul 9) - Întrebări și interpelări adresate primarului și/sau 

viceprimarului 

 

 Nemaifiind alte intervenţii, dnul preşedinte Adrian Alin Tanase declară 

închise lucrările şedinţei. 

 

  

PREŞEDINTE DE  ȘEDINȚĂ                            CONTRASEMNEAZĂ                                        

    Consilier,              Secretarul general al municipiului Roman     

Adrian Alin TĂNASE                               Gheorghe CARNARIU                                                                                                                                                                                 


